
 
 

Van de voorzitter: 

Op het moment dat de vorige uitgave van de Logged Out verstuurd is, was 
het nog onduidelijk wat ons fonds zou besluiten t.a.v. de indexatie van de 
pensioenen. Het indexatie besluit, zijnde 9,19%, is eind december genomen. 
Middels de door de VVSPTN eind 2022 geïntroduceerde Nieuwsflits hebben 
we u, als lid van de VVSPTN daar direct van op de hoogte gesteld. In januari 
hebt u formeel van het pensioenfonds de indexatie-brief met toelichting 
ontvangen. Zoals u inmiddels gemerkt hebt, hebben we de intentie om u, 
naast de Logged Out, via de Nieuwsflits sneller op de hoogte te brengen van 
activiteiten betreffende pensioenen. Op 16 maart jongstleden hebben we 
onze algemene leden vergadering georganiseerd bij “Frans op den Bult “, 
waarbij fysiek zo’n 80 leden aanwezig waren en nog eens ruim 30 via 
YouTube. Tijdens deze ALV hebben we afscheid genomen van Jan van Rijn, 
die namens de pensioengerechtigden in het VO (Verantwoordingsorgaan) zit, 
en daarvan (naast Otto van der Zeeuw) verslag doet in ons VVSPTN 
bestuur. Door zijn vertrek is er een vacature ontstaan. Betreffende dit punt 
hebt u onlangs een brief van het pensioenfonds ontvangen, en zal er 
verderop in deze Logged Out nog aandacht aan worden besteed. Inmiddels 
zijn de Provinciale Staten verkiezingen achter de rug, en is de uitslag 
bepalend voor de toekomstige samenstelling van de 1e kamer. Ook met de 
nieuwe te verwachten samenstelling is het aannemelijk dat, mocht de stemming voor de WTP (Wet Toekomst 
Pensioenen) nu uitgesteld worden, de WTP een feit zal zijn. Derhalve is het van belang dat alle activiteiten die 
noodzakelijk zijn voor de transitie, volgens planning worden uitgevoerd. Hieronder leest u wat er momenteel 
allemaal gebeurt op weg naar de WTP.  Hoewel de wijze waarop de transitie en implementatie naar de WTP 
gaat plaatsvinden, bepaald wordt door werkgever en werknemer (COR, centrale ondernemingsraad), hebben 
we als VVSPTN het zogenaamde Hoorrecht. Hoe meer leden, hoe meer “recht”. Ons verzoek aan u is dan 
ook, om uw gepensioneerde ( oud-) collega’s te wijzen op het bestaan van de VVSPTN, en hen te vragen om 
lid te worden.	

In de 2e helft van dit jaar zullen we weer een mini-conferentie organiseren, waarbij een expert uitgenodigd zal 
worden die zijn/haar standpunt t.a.v. de WTP zal toelichten. Deze mini-conferentie zal plaats vinden op 
donderdag 28 september. De naam van de expert zal t.z.t. bekend gemaakt worden.	

Hoewel het op dit moment een nogal frisse mei-vakantie is, wens ik u namens het bestuur, toch alvast een 
mooie zomervakantie toe. 

Met vriendelijke groet, Sander van der Schoot. 

Notulen Algemene Ledenvergadering 2023 

Zoals gebruikelijk kunt u op onze website het 
concept-verslag vinden van de Algemene Leden 
Vergadering van de VVSPTN van 16 maart j.l. onder 
het item ALV/ Notulen ALV. 

VVSPTN-leden en het gele boekje 

Mocht u, i.v.m. een beëindiging van het contract met 
Thales voordat uw pensioen inging of om andere 
redenen, het gele boekje niet ontvangen, en u daar 
wel prijs op stelt, dan kunt u zich hierop abonneren 
via de mail waarmee u deze Logged Out hebt 
ontvangen (niet in geval van papieren versie). 

Onderaan de mail vind u een link “Uw instellingen 
wijzigen”. Als u hierop klikt wordt er een pagina 
geopend in uw browser die verwijst naar “https://

vvsptn.us13.list-manage.com/profile….etc.”. Dit is 
een veilige pagina.  
Op deze pagina moet u dan klikken op “E-mail mij 
een link”. U krijgt dan een bevestiging dat de E-mail 
naar uw mailbox is verstuurd. 

Vervolgens krijgt u een E-mail in uw mailbox welke 
gestuurd is vanuit publiciteit. Hier dient u dan op de 
link “Je voorkeuren bijwerken” te klikken. 

U krijgt dan een formulier, waarin u uw voorkeuren 
kunt bijwerken door een vinkje uit - of aan te zetten. 
In dit geval dus het Gele Boekje aanzetten. U kunt 
ook eventuele fouten in uw naam corrigeren. Het E-
mail adres s.v.p. uitsluiten via servicedesk wijzigen. 

Ten slotte klikt u op “Profiel bijwerken” op de 
wijzigingen op te slaan.  
Klik s.v.p NIET op “Afmelden”, dat zou betekenen 
dat u zich uitschrijft van alle mail van de VVSPTN. 
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U mag natuurlijk ook gewoon een mailtje sturen 
naar servicedesk@vvsptn.nl 

Contributie 2023 

Mocht u om welke reden dan ook uw contributie nog 
niet hebben voldaan, dan willen we u graag 
herinneren dat dit in principe voor 1 mei zou moeten 
plaatsvinden. We maken u er nogmaals op attent 
dat we niet met automatische incasso’s werken. U 
dient de overboeking dus zelf te verrichten. De 
gegevens hiervoor zijn bekend of te vinden op onze 
website. 

Mocht u de contributie al hebben voldaan, lees dan 
lekker verder in de Logged Out, dan is het bericht 
niet voor u bestemd. 

Voortgang WTP 

Hoewel de wet toekomstig pensioen (WTP) nog niet 
is goedgekeurd in de 1e Kamer zijn we als VVSPTN 
bezig met voorbereidingen van zaken die op ons 
afkomen. De stemming van de 1e Kamer wordt 
verwacht op 26 mei.  

Op dit moment is de projectgroep Thales onder 
aanvoering van AON driftig bezig allerlei zaken rond 
de WTP op te starten. Een globale planning is 
gemaakt en in 2023 zijn 2 hoofd zaken van belang. 
De eerste is het Risico Preventie Onderzoek (RPO). 
De wetgeving stelt als eis dat bij alle deelnemers 
van het pensioenfonds persoonlijk moet worden 
nagevraagd welk risico men wil nemen. Deze vraag 
is vertaald in een enquête georganiseerd door Ipsos 
en deze is inmiddels door alle deelnemers 
ontvangen. Invullen kon nog tot 24 april. Uit de 
resultaten komt dan een beleggingsprofiel voor alle 
deelnemers in leeftijdscohorten van 5 jaar (dus 
25-30, 30-35, …, 65-70, 70-75, …). Als men dit in 
beeld heeft kan het beleggingsbeleid worden 
vastgesteld. 

De tweede hoofdzaak van belang is de contract-
keuze (Solidair of Flexibel contract). Beide hebben 
voor en nadelen. Vanuit de WP heeft Emiel een 
analyse gemaakt en een document opgesteld met 
de titel “11 redenen om voor het Flexibele Contract 
te kiezen”. Dit document is op de website na te 
lezen.  

De eerder genoemde projectgroep heeft een 
wegingsmatrix gemaakt met 10 criteria waaruit bij 
voldoende weging een voorkeur voor een contract 
moet rollen. De contractkeuze is een beslissing van 
de Sociale partners in het geval van Thales zijn dit 
de Directie en de COR. Deze sociale partners 
stellen het zogenaamde transitieplan op. Dit is het 
plan om van het oude contract naar het nieuwe 
contract over te gaan. In de opstelling van dit 
transitieplan hebben de gepensioneerden geen 
invloed. De bedoeling van de projectgroep is om per 
1 juni een keuze voor het soort contract te maken.  

De gepensioneerden hebben zoals aangegeven 
geen zeggenschap in de opstelling van het 
transitieplan. Wel heeft de wetgever mede ook op 
aandringen van de senioren organisaties het 
zogenaamde Hoorrecht aan de Vereniging van 
Gepensioneerden van het pensioenfonds toe-
gekend. In ons geval dus aan de VVSPTN. Dit 
houdt in dat we een oordeel mogen vormen over het 
transitieplan zoals dit door de sociale partners is 
opgesteld en we mogen adviezen geven. Aan deze 
adviezen hoeven de sociale partners zich echter 
niet te houden. 

Naast boven gestelde hoofd zaken zijn nog meer 
hoofdzaken die op een later tijdstip aan de orde 
komen. 

Activiteiten VVSPTN, op weg naar de WTP 
(transitie en implementatie) 

Zoals in het vorige stukje is gezegd heeft de 
VVSPTN als belangenvereniging van gepensio-
neerden die deelnemers zijn in het Thales 
Pensioenfonds SPTN wettelijk het Hoorrecht 
toegekend gekregen. Hoorrecht betekent het recht 
om gehoord te worden. 

Om dit recht ook uit te kunnen oefenen is het 
belangrijk dat de vereniging zoveel mogelijk leden 
heeft.  

Hiermee creëren we sterkere positie. De vooraleerst 
600 leden vertegenwoordigen maar ong. 36% van 
het totaal aantal gepensioneerden via de SPTN. Dit 
moet beter. Elk lid wordt dan ook verzocht nog niet 
leden in hun netwerk of kenniskring te bewegen zo 
snel mogelijk lid te worden.  

Voorts heeft de VVSPTN een ledenwerfactie gestart 
door via een brief aan alle gepensioneerden, 
verstuurd door de SPTN (waarvoor nogmaals 
hartelijke dank), het lid worden te benadrukken in 
het kader van de nieuwe pensioenwetgeving. Via 
het Gele Boekje, dat naar alle gepensioneerden 
gaat, is ook al aandacht besteed aan het belang van 
het VVSPTN lidmaatschap, vooral in de komende 
periode, op weg naar het nieuwe pensioencontract. 

Verder moet de VVSPTN een formele brief sturen 
naar de Sociale Partners dat men het Hoorrecht wil 
uitoefenen. Ook de SPTN zal hiervan op de hoogte 
gebracht worden. De SPTN heeft weliswaar geen 
directe taken en verantwoordelijkheden in de 
Transitie fase maar des te meer in de daarop 
volgende Implementatie fase. Het is dus zeer nuttig 
dat zij worden opgelijnd met de activiteiten van de 
VVSPTN. 

Inmiddels heeft de VVSPTN beide brieven formeel 
verstuurd. Ook zijn er al reacties op gekomen en 
heeft een 1e gesprek met een deel van de Sociale 
partners (de COR) plaatsgevonden op 6 april. Ook 
is er ten gevolge van de brief naar SPTN betreffend 
het hoorrecht al een 1e gesprek met de SPTN 
geweest ook op 6 april. 
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In deze gesprekken zijn onder andere de wegings-
matrix, die door de VVSPTN is ingevuld, aan de 
orde geweest zodat alle partijen een indruk krijgen 
hoe de VVSPTN in een aantal zaken staat. 

Verder is de VVSPTN bezig met een Position Paper 
op te stellen. In dit document staan de wensen en 
eisen van de VVSPTN van wat men uit de overgang 
naar het nieuwe stelsel wil krijgen. Een concept is 
gereed maar dit document verdiend nog de nodige 
aanpassing. De Speciale bijlagen moeten nog vorm 
krijgen. 

Dan is het natuurlijk van eminent belang dat de 
VVSPTN, als belangenbehartiger van de gepensio-
neerden, weet wat er in de achterban leeft en hoe 
men tegen de diverse zaken aankijkt.  

Hiertoe wordt voorgesteld een extra algemene 
ledenvergadering te organiseren. Deze bijeenkomst 
is voorlopig vastgesteld op 15 juni mits de 
wetgeving door de 1e kamer wordt goedgekeurd 
natuurlijk. Houdt deze datum dus vrij in de agenda. 
Tijdens deze bijeenkomst zal Emiel een voordacht 
houden en daarbij dieper ingaan op meer 
technische consequenties van de invoering van  het 
nieuwe stelsel. 

Er is meer dan voorheen te doen. Wordt dus 
vervolgd. 

Werving kandidaten voor het VO 

Zoals je tijdens de Algemene Ledenvergadering op 
16 maart hebt kunnen horen heeft de VO een 
tweetal opvolgers nodig voor de vertrekkende leden 
van het huidige VO, die daar namens de 
gepensioneerden in zijn vertegenwoordigd. 

De vertrekkende leden zijn Jan van Rijn per 
1/6/2023 en Otto van der Zeeuw per april 2024. 

Nu is het zo dat de SPTN verkiezingen uitschrijft en 
een kandidaatstelling vraagt volgende gangbare VO 
benoemingsprocedure. 

De VVSPTN maakt meestal een voordracht van één 
kandidaat waarvan de VVSPTN vindt dat deze heel 
goed in het profiel past van toekomstig VO lid 
namens de gepensioneerden. 

De moraal is: Indien je interesse hebt in het VO 
gebeuren binnen de pensioenwereld meldt je dan 
aan bij het secretariaat van de VVSPTN. 

Als je op voorhand nog verdere vragen hebt kun je 
contact opnemen met één van de huidige VO leden 
namens gepensioneerden of met het secretariaat 
van de VVSPTN (secretariaat@vvsptn.nl) 

We horen graag van je. 

Van de WP 

Veel vragen, weinig antwoorden 

De Tweede Kamer heeft de Wet Toekomst Pensioen 
(WTP) aangenomen met de stemmen van VVD, 
D66, CDA, CU, PvdA, GL, Volt en SGP voor. Nu ligt 
de wet ter behandeling in de Eerste Kamer.  De 
senatoren hebben in de eerste vragenronde bijna 
1000 vragen gesteld en de minister is er in geslaagd 
die binnen 14 dagen te beantwoorden in een boek-
werk van meer dan 250 bladzijden. Dan denk je dat 
ze hard hebben gewerkt op het departement, maar 
dat is helaas niet zo. Men heeft zich er met een 
Jantje van Leiden vanaf gemaakt. 

Persoonlijker en Transparanter? 

De kern ideeën van de WTP zijn de persoonlijke 
potjes (pensioenvermogens) en het afschaffen van 
de buffers. Dat zijn twee slechte ideeën . 
Persoonlijke potjes in de uitkeringsfase betekent dat 
er minder ruimte is voor risicodeling tussen alle 
deelnemers. Daarom moet er in de uitkeringsfase 
risico vrij belegd worden met een laag verwacht 
rendement. En dat wordt nog verergerd door het 
afschaffen van de buffers. Buiten Nederland wordt 
dit dus nergens gedaan. Maar op de vraag waarom 
Nederland kiest voor iets wat nergens anders wordt 
gedaan is het antwoord: “Dit is persoonlijker en 
transparanter en door het afschaffen van de buffers 
kan er sneller geïndexeerd worden”. En bereke-
ningen om te laten zien dat dat er ook echt uitkomt 
vindt de minister niet nodig.  Een ander nadeel van 
de persoonlijke potjes is dat iedere gepensioneerde, 
afhankelijk van zijn leeftijd, een andere indexatie 
van zijn pensioen krijgt. Daar heeft niemand om 
gevraagd, maar het is wel een logisch gevolg van 
deze wet. Het CDA heeft nu in de Tweede Kamer 
een amendement ingediend dat het mogelijk maakt 
om het geld uit de individuele potjes jaarlijks 
opnieuw over de gepensioneerden te verdelen om 
te zorgen dat iedereen dezelfde indexatie krijgt. 
Tegen het advies van de minister is dit amendement 
aangenomen. En uit de antwoorden op Eerste 
Kamervragen blijkt dat de minister er van uit gaat 
dat de meeste pensioenfondsen van deze jaarlijkse 
herverdeling gebruik zullen maken. Daarmee wordt 
het er dus in ieder geval niet persoonlijker en 
transparanter op. 

Het afschaffen van de buffers was ook al geen goed 
idee. Zonder buffers werken winst en verlies op de 
beleggingen meteen door in de pensioenuitke-
ringen. Om dat te voorkomen wordt er ondertussen 
een solidariteits- of risicodelingsreserve voorge-
schreven, moet er een operationele reserve zijn en 
worden er ook nog aparte reserves voor het 
nabestaandenpensioen gevormd. De buffers blijven 
dus gewoon. 

Nieuwsbrief van de VVSPTN / pagina  van  3 4 Colofon jaargang 2023 nr.1

mailto:secretariaat@vvsptn.nl
https://www.vvsptn.nl/colofon-logged-out


Vooral niets uitrekenen 

De vragen van Eerste Kamerleden waarvoor iets 
uitgerekend moet worden, zijn vrijwel niet 
beantwoord. In de WTP is er een risicoverzekering 
voor de dekking van het nabestaanden pensioen 
voor mensen die voor hun pensioendatum 
overlijden. Door de manier waarop dit in de WTP is 
ingericht, wordt dit nabestaandenpensioen bij vroeg 
overlijden een stuk duurder dan de huidige regeling. 
Maar wat is nu het antwoord op de vraag om uit te 
rekenen wat dit gaat kosten voor een pensioenfonds 
met gelijke aantallen deelnemers in iedere 
leeftijdsjaargang ?  Dat kan volgens de minister niet 
uitgerekend worden omdat de aantallen deelnemers 
per jaargang verschillen. 

In het WTP systeem wordt de pensioenopbouw voor 
de deelnemers van 45 tot 67 jaar lager dan in het 
huidige systeem. Iedereen heeft het er dan ook over 
dat deze groep gecompenseerd moet worden voor 
het nadeel dat ze hebben van het afschaffen van 
het doorsnee systeem. Op een vraag van Martin 
van Rooijen heeft de minister echter geantwoord dat 
compensatie juist nodig is voor de deelnemers 
onder de 45 jaar. Dit zal wel een vergissing zijn, 
maar het is duidelijk een teken dat de vragen zijn 
beantwoord door ambtenaren die geen pensioen-
kennis hebben. Die compensatie voor het afschaf-
fen van het doorsneesysteem moet overigens ook 
worden gegeven aan mensen die nu nog niet eens 
deelnemer in het pensioenfonds zijn, maar die na 
2026 in dienst komen. De VVSPTN is van mening 
dat het toekennen van de achterstallige indexatie 
aan de huidige deelnemers en gepensioneerden 
voorrang behoort te hebben boven het uitdelen van 
extra pensioenrechten aan mensen die nu nog niet 
eens in het pensioenfonds zitten. 

Groot risico 

Met de WTP gaan we een bedrag ter grootte van 
twee maal het nationaal inkomen herverdelen over 7 
miljoen deelnemers en 3 miljoen gepensioneerden. 
Maar voor de overheid zijn politieke spelletjes en 
coalitie-afspraken belangrijker dan een zorgvuldige 
behandeling van dit probleem. Met het toeslagen-
schandaal en de aardbevingsschade in Groningen 
heeft de overheid al laten zien dat ze dit soort 
complexe problemen helemaal niet aan kan. Grote 
kans dat de pensioenwet de volgende in dit rijtje 
wordt. 

Emiel Stolp 
Werkgroep Pensioenen van de VVSPTN 

Verslagen KBG 

In het vorige nummer hebben we aangegeven om in 
de volgende Logged Out aandacht aan dit 
onderwerp te schenken. Tijdens de laatste bestuurs-
vergadering is echter besloten de website zo in te 
richten dat we daar uitgebreid verslag kunnen doen 

van alle zaken die met de WTP en de eventuele 
implementatie daarvan te maken hebben. 

Extra Algemene Ledenvergadering 

Op 15 juni zal er een extra algemene ledenverga-
dering gehouden worden met (naast opening en 
sluiting) als enige agendapunt een lezing van Emiel 
Stolp betreffende WTP onderwerpen 

Letop: Deze keer zal er i.v.m. vakantie geen 
streaming plaatsvinden via YouTube.  

Mini-Conferentie 

Op 28 september a.s. zal er een mini conferentie 
worden gehouden. Zoals de voorzitter in het 
openingsitem reeds aangaf, zullen we in een later 
stadium de spreker en de plaats en tijd aangeven 
volgens onze gebruikelijke kanalen (Mailchimp).
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